
 



 



 



  
Asi si myslíš, že škola nikomu nechybí ani za ty dva měsíce letních prázdnin. 

A upřímně, máš pravdu! Není to škola, ale všem nám určitě chyběli spolužáci, občas 
i učitelé. Prostě, minimálně na první 2 dny jsme se těšili úplně všichni, a to hlavně 
kvůli starým a novým tvářím, se kterými jsme měli strávit další 4 roky... a začít to 
mělo na seznamováku. 
 V devět hodin jsme se sešli ve škole. Tam jsme naštěstí nezůstali dlouho, a 
po jedné hodině strávené řešením organizačních věcí jsme konečně vyrazili směrem 
Hluboká u Skutče. Ani ne patnáct minut po nasednutí do autobusu jsme dorazili na 
místo. Po příjezdu nás překvapilo to příjemné prostředí na okraji lesa. Kolem do 
kola byli chatky, na jedné straně jídelna, do které jsme se už opravdu těšili. 
 Naštvalo nás, že primánům přidělili větší chatky než nám, ale alespoň zima 
byla všude stejná. Začáteční aktivity byly čistě seznamovací, měli jsme za úkol se 
seřazovat podle data narození, říkat věci o sobě, zapamatovat si jména ostatních. 
Nebudeme tady jmenovat všechny, ale pouze ty, které máme stále živě v paměti. 
Mezi ně patří např. prolézání pavučinou, která je napuštena jedem, dále lezení po 

lanech, které mělo velký úspěch a ve kterém jsme 
se ukázali jako dobrý kolektiv. Dále různé 
seznamovací hry, akčn krab, simulace opilosti a 
noční běhací hra , zaměřená hlavně na dobrou 
paměť. Učitelský sbor dostal chuť na Kapra na 
černo a my jim jako banda poslušných oveček 
běhali do lesa pro recept. Oproti klasické stezce 
odvahy to byla příjemná změna. Večerka byla v 
22:00. Nepochopitelné! 
 Po brzkém raním probuzení, jsme se šli 
nasnídat. Počasí nám moc nepřílo, a tak jsme v 

jídelně dělali strom s našimi společnými 
vlastnostmi, čímž jsme o sobě zase zjistili 
něco nového. Poslední aktivitou byla možná 
nejzábavnější hra z celého kurzu, kdy po 
lese běhali 3-4 členné skupinky, kde pouze 
jeden viděl. Role vidoucího byla asi 
nejzábavnější, protože vložené důvěry 
někteří zneužívali k pobaveníhodným 
účelům. Po projití 10-ti stanovišť jsme se 
vrátili na základnu a za chvilku už frčeli 
domů... 
 Na konec bysme chtěli akorát říct, že 
jsme si to hodně užili, na vzájem jsme se 
poznali, takže to účel kurzu splnilo. Hry byli prefektní, hlavně ty co byli alespoň 
trochu akční, ale nenudili jsme se u žádných. Většina byla založena na vzájemné 
komunikaci a spolupráci, čímž jsme se vlastně poznávali a zjišťovali, kdo jaký je, 
jak se v dané situaci zachová. Jediné co bychom zmněnili, byla doba kterou jsme 
zde strávili. 
 

Petra Joahindesová, Toncek Vodvárka, Markéta Štikarová, 
 Michal Neumann, Karina Sotonová 

 
 



 

V úterý 17.9. proběhlo utkání mezi úspěšným Španělským týmem FC Barcelona a 
neméně dobrým Ajaxem Amsterodam. Tento zápas se konal ve 

skupině H, kde hrají mimo již zmíněných také AC Milán (ITA) a 
Celtic Glasgow (UK).  Za nezapomenutelných devadesát minut 
hry padly celkem čtyři góly. V 21., 55. a 75. minutě, Lionel 
Messi a v 69. Gerard Piqué. Z pohledu hráčů FC Barcelona to 
musel být jistě velice úspěšný začátek v letošní Lize Mistrů, ve 

které je jako každý rok jedním z jejich největších rivalů Atletico Madrid. 
 
 
 

Z českých fotbalových týmů se do základních skupin probojovala 
pouze Viktoria Plzeň, která je ve skupině D spolu s CSKA Moskva, 
Manchester City a v neposlední řadě s Bayernem Mnichov. Plzeň 
odehrála svůj první letošní zápas s Manchestrem City. Plzni se 
povedlo držet se pouze první poločas, jelikož pak udělala 
„osudové“ chyby a dala Manchesteru šanci nastřílet tři branky. V 
48. Minutě Džeko, v 53. Touré a v 58. Agüero. 

 
Lenka Málková 

 

    

V závěrečném duelu grandslamu US Open se proti sobě postavili srb Novak Djokovic (1) a 

španěl Rafael Nadal (2). V utkání, které trvalo 201 minut Nadal porazil srbskou světovou 

jedničku Djokoviče 3:1 na sety - 6:2, 3:6, 6:4, 6:1 - a získal tak svůj letošní druhý 

grandslamový titul. Švýcar tím jen dokázal, že boj o první místo v žebříčku ATP letošní 

sezóny plánuje vyhrát. 

 

V ženské dvouhře získala svůj sedmnáctý grandslamový titul američanka Serena 

Williamsová, která ve finále přehrála bělorusku Viktorii Azarenkovou 7:5, 6:7 (8), 6:1.  

 



I když se čechům moc nedařilo v singlech (Berdych vypadl v semifinále), získali oba tituly 

ze čtyřhry. Radek Štěpánek s Leandrem Paesem porazili Rakousko - brazilskou dvojici 

„Alexander Peya, Bruno Soares“ v pouhých dvou sadách, 6:1, 6:3. V krátkém zápase nedali 

protivníkům žádnou šanci, a šli na jisto pro titul.  

V ženské čtyřhře nad australankami Asleigh Bartyovou a Casey ovou zvítězilo duo 

Hlaváčková - Hradecká  6:7 (4:7), 6:1, 6:4, a získaly tak svůj druhý grandslamový titul ve 

čtyřhře. 

Markéta Štikarová 

 

 

 

 

 

 

Všem na vědomost se dává, že probíhá logická olympiáda! Upozornění zní: 

Každý, který má zalíbení, nadání či něco jiného v matematice, musí se zaregistrovat do  

30. září 2013! Soutěž proběhne během října, od nejmladší kategorie po nejstarší.  

Zde máte adresu: www.logickaolympiada.cz 

Všem přeji spoustu úspěchů! Zazvonil zvonec a matematice je konec… nebo začátek? 

Radka Volfová 

   

 

 

 

 

 

 

 



 

Ahoj, nyní budu pro vás psát stručné výtahy ze široké oblasti jménem SVĚT. 

Přeji vám, abyste se z mých článků dozvěděli co nejvíce informací a zajímavostí. 

Michal Neumann 

 

 

 

V Sýrii po dlouhé době dochází k pohybům ve vyšší politice, neboť vícepremiér vlády 

diktátora (Bašáda Asada) řekl, že Damašek navrhne opozici klid zbraní. Stejný názor 

zastávají i světově uznávaní experti i politici, ti vědí, že občanskou válku v Sýrii není 

možné rozhodnout na bitevním poli. Proto je strategicky výhodné bojovat nyní o příměří 

mezi povstalci a vojáky. Konference se bude uskutečňovat v Ženevě. 

Nabídka pomoci se ozývala od Íránského prezidenta Hasana Rúháního, který prohlásil, že 

jeho vláda chce být nápomocná v usnadnění dialogu mezi Syrskou vládou a opozicí. 

 

 

Jak jste již mohli vidět ve zprávách – Ruská pohraniční stráž nedávno (ve čtvrtek 

19.9.2013) zachytila loď se třiceti lidmi hnutí Greenpeace, ti vyjeli se svou lodí do 

Barentsonova moře na protest proti těžbě ropy v severních mořích. Zajatí aktivisti ale 

tvrdí, že když probíhalo zatýkání, jejich loď plula už v mezinárodních vodách. Z tohoto 

důvodu vyzvala Organizace Ruského prezidenta Putina k propuštění jejich členů. 

V těchto dnech se v Německu konají spolkové volby. Favoritem podle průzkumu jsou 

konzervativci kancléřky Angely Merkelové. Co se týče postu kancléře, tak ten je již 

vyřešený – je to právě Angela. Proč zrovna ona? Neboť je to ona, kdo provedl Německo v 

poměrně dobrém stavu finanční krizí i současnými komplikacemi v eurozóně. Nicméně to je 

jediné, co lze říct s jistotou. Například nejsou vůbec jasné koalice. Ani jména ve 

spolkovém sněmu. 

Zdroj – noviny DNES 

Napsal – Michal Neumann 22.9. 

                                                  
 

 

 

 

 



 
Asi všichni víme, že situace na blízkém východě není zrovna nejlepší. 
(Blízký východ je zeměpisné označení pro oblast zemí Arabského poloostrova a okolních 
států na rozhraní jihozápadní Asie a severovýchodní Afriky). 
 
Občanská válka v Sýrii trvá již od března 2011. Vyžádala si více než 100 tisíc obětí a 2 
miliony lidí utekly ze země. 
Situace se asi nejvíce vyhrotila 21. srpna 2013, když ozbrojené síly prezidenta Bašára Asada 
použily bojový plyn proti rebelům, kteří bojují o svržení prezidenta. 
Několik dní po údajném plynovém útoku potvrdili experti OSN, že se opravdu jednalo o 
zakázaný bojový plyn. Ihned po zveřejnění těchto výsledků americká a francouzská vláda 
oznámily, že jsou připraveni zasáhnout v Sýrii. Zatím co americká vláda začala bleskově 
stahovat válečné lodě k Sýrii, Rusko s útokem nesouhlasí a chce situaci co nejdůkladněji 
prošetřit a zabránit konfliktu. Po zvěřejnění informací o možném útoku západních států na 
Sýrii začal prezident Bašár Asad vyhrožovat: „Západ s útokem pohoří a  nemá šanci v útoku 
uspět“. Po týdnu od plynového útoku na syrské povstalce se objevily informace, které 
naznačují útok nařízený mladším bratrem Asada a také Čína prohlásila, že pokud západ 
zaútočí na ozbrojené složky syrské vlády je připravena naopak Asadovu vládu podpořit a 
tudíž bojovat proti západním státům. 
K útokům západních států zatím nedošlo a stále se vedou spekulace o tom jestli Asad 
nařídil chemický útok nebo ne. Americká vláda tvrtí podle odposlechů mobilních telefonů 
ANO a naopak ruská vláda nechde věřit v Asadovu vinu. 18. září 2013 zveřejnilo Rusko 
informaci o tom, že za útokem naopak stojí rebelové. 

Jak tento konflikt skončí? Dojde k uzavření míru nebo k nelítostné válce? Můžeme jen 
čekat... 

Martin Sahula 

 

Společnost Apple začíná prodávat nové modely telefonu iPhone. 

 Oba nové modely se začnou prodávat v USA, Austrálii, Kanadě, Francii, Japonsku, 

Singapuru, Británii a v Číně. Objednávky přes internet na ně začala firma přijímat před 

týdnem. 

Model 5S je vybaven zejména snímačem otisků prstů, který podle 

recenzentů nového přístroje zvyšuje bezpečnost při využívání bankovních a 

nákupních aplikací a zároveň výrazně zjednodušuje a usnadňuje přístup k 

datům a aplikacím v telefonu. iPhone 5S s pamětí 16 GB bude v USA se 

smlouvou stát 199 USD (asi 3900 Kč), verze 64 GB bude za 399 USD. 

      Levnější model 5C s plastovým krytem bude dostupný v pěti barvách a 

v USA bude stát se smlouvou na dva roky 99 respektive 199 dolarů. Levný model je 

zaměřen na Čínu a další rozvíjející se země, podle kritiků je ale jeho cena stále příliš 

vysoká, než aby na těchto trzích mohl získat Applu větší podíl.         Jan Jaroš 



 

 

Vražedná pomsta 

V předchozím roce vyšla v Kvartičce recenze na 1. díl Hunger Games – Aréna smrti (napsala 

Markéta Štikarová). 

Slavná trilogie Suzanne Collinsové (3. díl se jmenuje Síla vzdoru) má i filmové zpracování – 

Aréna smrti se do českých kin dostala v roce 2012 a Vražedná pomsta bude mít premiéru 

21.11. letošního roku. 

Knížka začíná několik měsíců po Katnissině návratu z 

arény. Její a Peetově rodině byly Kapitolem přiděleny 

domy ve 12. kraji a zajištěno pohodlí až do konce 

života. 

V jednotlivých krajích ale dochází ke vzpourám a 

prezident Snow dá Katniss ultimátum. Musí přesvědčit 

celý Panem, že „to mezi ní a Peetou v aréně nebyla 

jen hra“. 

Katniss s Peetou proto naplánují svatbu, ale k uklidnění situace v krajích to nestačí. 

Nakonec se oba musí vrátit zpět do arény (koná se 75. ročník), aby jako splátci bojovali 

proti předešlým vítězům Hunger Games. 

Knížka se mi líbila, ale občas to bylo docela „psycho“. Oproti 1. dílu trochu postrádala akci 

(hlavně v 1. polovině – před návratem do arény). Kromě toho ale HG patří mezi moje 

oblíbené knížky. 

Hunger Games doporučuji všem, co mají rádi fantasy a sci-fi a stejně tak i filmové 

zpracování, které se výjimečně drželo knižní předlohy. 

Magda Filipi 

BULVÁR A ZPRÁVY ZE SPOLEČNOSTI: 
 

SKANDÁL! Aneb utahování Leoše Mareše  ze soutěžících :-D! 
 

http://revue.idnes.cz/leos-mars-se-odboural-v-talentu-dm9-
/lidicky.aspx?c=A130921_203355_lidicky_nh 

 
 Určitě se alespoň část čtenářů dívá na Česko Slovensko má talent, ale pokud jste 
toto ještě nepostřehli, určitě stojí za to se na toto video podívat. Jeden z porotců, Leoš 
Mareš, si vystřeloval ze soutěžících. Co myslíte, nebylo to nevhodné? Nebo to berete jako 
pobavení?! 
 

Zdroj: Idnes.cz 
Petra Johanidesová a Aneta Kalinová 

http://revue.idnes.cz/leos-mars-se-odboural-v-talentu-dm9-/lidicky.aspx?c=A130921_203355_lidicky_nh
http://revue.idnes.cz/leos-mars-se-odboural-v-talentu-dm9-/lidicky.aspx?c=A130921_203355_lidicky_nh


Příběh začíná v Liverpoolu v roce 1760, odkud rodina Collinsova se synem Barnabashem 

(Johny Depp) odplouvá do Ameriky začít nový život. Uplyne 20 let a Barnabashovi leží svět 

u nohou, alespoň město Collinsport, které po příjezdu do Main založili jeho rodiče i s 

panstvím Collinwood. Barnabash byl bohatý a pohledný, udělal však zásadní chybu, zlomil 

srdce Angelique Bouchardové (Eva Green) , která na jeho panství sloužila. Nemiloval ji, 

miloval Josette. Když to Angeliqua zjistila, byla rozhodnuta se jí zbavit. 

Zmámená  Josette se vydala na Vdovský vrch, kde ji Angeliqua donutila 

skočit. Barnabash nemohl žít bez lásky, proto se vrhl za ní. Angeliqua mu 

ovšem přichystá trest horší než smrt – promění ho ve vampíra, uvězní ho 

pohřbí zaživa. Po dvou staletích, v roce 1972, když se nedopatřením dostane 

ven ze své hrobky, se Barnabash seznámí s novou dobou a novými vlastníky 

Collinwoodu, Elizabeth Collins Stodardd, její dcerou Carolyn, bratrem 

Elizabeth Rogerem Collinsem, jeho synem Davidem, Dr. Hoffmanem a 

guvernantkou Victorií Wintersovou. Barnabash se posléze rozhodne oprášit 

zašlou slávu svého rodu, ale do cesty se mu postaví Angie, která se až moc 

podobá staré známé.....  

Karina Sotonová 

 

 

 

Biskupský chlebíček 

Budete potřebovat: 

6 vajec 

120 g práškového cukru 

Citronovou kůru 

50 g hrozinek 

štávu z poloviny citronu 

50 g čokolády 

50 g mandlíí 

120 g hrubé mouky 

 

Dobrou chuť. 

 Andrea Čechová 

 

 

 

Žloutky, cukr se strouhanou citronovou kůrou a štávu 

třeme asi 30 minut. Do utřených žloutků přidáme 

očištěné hrozinky, sekanou čokoládu a drobně sekané 

mandle. Nakonec přidáme mouku a tuhý sníh z 

bílků.Zlehka promícháme a těsto dáme do vymaštěné a 

moukou vysypané chlebíčkové formy. Dáme do vyhřáté 

trouby. Upečený biskupský chlebíček můžeme pomazat 

čokoládovou polevou a nebo podávat samotný. 

 



Rozhovor s kouzelníkem Standou Jílkem 

 

1) V kolika ti letech si začal s kouzlením? 
 S kouzlením jsem začal v devíti letech 
 

2) Co tě k to mu vedlo? 
Vzhledem k tomu, že jsem od malinka měl představení pro školy, školky a domovy 
důchodců jako herec, tak jsem měl moc rád publikum (potlesk, reakce, apod.), no a tak 
jsem si říkal, co dělat, aby to diváky bavilo ještě víc a navíc, abych to dělal jen já a né 
nikdo jiný. A tak mě napadlo, že když už trošku kouzlím, tak bych se tomu mohl věnovat 
víc. 
 

3) Jaké je tvoje nejoblíbenější kouzlo? 
Jako kouzelník nemám žádný nejoblíbenější trik. Vše závisí na divákovi ... takže bych se 
měl spíše ptát já vás, které kouzlo se vám líbí? 
 

4) Kdo tě v tom podporuje? 
Tak samozřejmě, že rodina (nejvíc teta a babičky s dědou) jsou ti, kteří mi nikdy neřeknou, 
když jim jdu ukázat nové kouzlo "Stáňo, teď nemám čas" nebo něco podobného. Opravdu si 
jich moc vážím. 
 

5) Jaký je tvůj největší úspěch? 
Vždy se snažím, aby největším úspěchem bylo mé další vystoupení a snažím se pro to dělat 
maximum, nicméně za svůj nejnovější a čerstvý úspěch mám 
obsazení druhého místa na mezinárodní soutěži „Kouzelný koktejl“. 
 

6) Kdo je tvou inspirací? 
Možná vás překvapí, co teď odpovím, ale mou velkou inspirací jsou komici, protože se 
snažím, aby na mých vystoupeních byla sranda. Proto sleduji například Kaisera a Lábuse, 
Donutila, Dejdara,… abych věděl, jak divákům podávají různá sdělení a informace (jakým 
tónem apod.). Každopádně velkou inspirací je i internet 
 I když kouzlím už hodně dlouho, tak jsem se snažil hodně trénovat, aby první vystoupení 
nebyla uplná tragédie. Měl jsem ho pro základní školu Resslova před třemi roky. Byl to 
takový malý rozjezd. 
 

7) Jiné koníčky? 
Mými dalšími koníčky jsou tvrdá studijní příprava, čtení kvalitní literatury a vědecko – 
technické práce hlavně ve fyzikálním prostředí. 
 

8) Co plánuješ do budoucna? 
Tak, do budoucna plánuju další řadu vystoupení, mám velké objednávky,  například 
Pardubice, Chrudim, narozeninové oslavy apod. A jestli vše dopadne tak, jak má, tak 
plánuji velkou kouzelnickou SHOW na Skutečském MAJÁLESU 2014 

 
Eliška Filipiová a Markéta Jonešová 

 

 


